

# 13

oktòb

**(Jezi di :) Men poukisa mwen te vini nan lemond : se pou mwen te ka temwaye verite a. Tout moun ki moun verite a yo koute vwa mwen.** Jan 18. 37

**Mwen se chemen an, mwen se verite a, mwen se lavi a.** Jan 14. 6

## **Mwen menm se verite a**

Se sèl Jezi ki ka deklare ke li se verite a. “Se mwen... ki verite a”. Fraz sa pa vle di sèlman ke li di verite, men li se verite a menm pou pou.

Monn nan te konnen anpil bagay ke lèzòm rele verite, ak ideyoloji ke moun deklare. Nan non “verite” sa yo, yo te touye, kouri deyè anpil pèp, yo te dechouke kèk popilasyon san wete yon grenn moun jis lè yo vin poze kesyon sou ideyoloji sa yo. Lè sa a, yo vin mete lòt “verite” nan plas yo, pafwa ki plis sanble lèzòm, men ki se bagay ke tout moun pa fin aksepte epi ki ka mande pou yo revize yo. Se pa de bagay yo rele verite ke moun te dekouvri men ki pa kenbe ! Yon moun konprann remak blaze Pons Pilat la : “Kisa verite a ye ?” Gouvènè sa te konnen kisa “verite” politik yo te vo. Men li pa t vle rekonèt ke nan Kris la, verite a te la po pou po devan l. Epi li pati san li pa tann repons Jezi a, yon fason pou li evite gade li fasafas. Ala yon atitud trajik : nan moman sa li te pèdi okazyon pou li te dekouvri verite a.

Nan domèn relijye, “verite” ap fè fasafas epi yo youn ap demanti lòt. Konsa, anpil moun rive di : “Sa ki enpòtan, se pou yon moun sense”. Epoutan, yon moun ka twonpe tèt li senseman...

Nan 21èm syèk blaze nou an, Jezi prezante l toujou menmjan : “Mwen se chemen an, mwen se verite a e mwen se lavi a”. Se pa yon verite ki ekspire, menm lè li gen plis pase 2000 lane, men se verite san rezèv, ki pap janm demode, ki pap janm ize, e k ap reziste devan atak ideyoloji nèf.

Si ou swaf verite, bagay ki otantik, koute li.

# 13

octobre

**(Jésus dit :) C'est pour ceci que je suis venu dans le monde, pour rendre témoignage à la vérité. Qui-conque est de la vérité écoute ma voix.** Jean 18. 37

**Moi, je suis le chemin, et la vérité et la vie.** Jean 14. 6

## **Moi, je suis la vérité**

Jésus Christ seul peut affirmer qu'il est la vérité. "Moi, je suis... la vérité". Cette phrase n'exprime pas seulement qu'il dit la vérité, mais bien qu'il incarne la vérité absolue.

Des vérités humaines, des affirmations idéologiques, notre monde en a connu de nombreuses. Au nom de telles "vérités", on a tué, fait marcher des peuples, décimé des populations entières jusqu'à ce que les idéologies correspondantes soient remises en question. On les a alors remplacées par d'autres "vérités", quelquefois plus humaines, mais toujours aussi subjectives et révisables. Que de prétendues vérités ont été trouvées en défaut ! On comprend la remarque désabusée de Ponce Pilate : "Qu'est-ce que la vérité ?" Ce gouverneur savait ce que valaient les "vérités" politiques. Mais il n'a pas voulu reconnaître qu'en Christ, la vérité incarnée était devant lui. Et il est parti sans attendre la réponse de Jésus, de manière à éviter de la regarder en face. Tragique attitude : il a perdu à cet instant l'occasion de la découvrir.

Dans le domaine religieux, des "vérités" s'affrontent et se contredisent. Aussi beaucoup de personnes en arrivent à dire : "L'important, c'est d'être sincère". Et pourtant, on peut sincèrement se tromper...

Dans notre 21<sup>e</sup> siècle désabusé, Jésus Christ se présente, toujours le même : "Je suis le chemin, et la vérité et la vie". Non pas une vérité périmée, d'il y a deux mille ans, mais la vérité absolue, qui échappe à toute mode, à l'usure du temps, à l'assaut des nouvelles idéologies.

Si vous avez soif de vérité, d'authenticité, écoutez-le.